
 

 

Év végi beszámoló 2024 

Nagy Máté Gergely 

Egyetemi Hallgatói Önkormányzat Elnöki Kabinet általános elnökhelyettes 

 

2024. január 1-jétől töltöm be az EHÖK Elnöki Kabinet általános elnökhelyettesi tisztségét. 

Az idei évben ismételten új szerepkörben próbálhattam ki magamat, melyre a 

Küldöttgyűlés felhatalmazása alapján volt lehetőségem. Feladataimat az Alapszabállyal 

összhangban és az EHÖK Elnöki Statútum 3.§ (2) bekezdés rendelkezései alapján 

végeztem, melyből fakadóan az alábbi tevékenységeket láttam el: 

a) az EHÖK elnök munkájána k állandó segítése és az EHÖK EK munkájá nak 

közvetlen tervezése, szervezése az EHÖK elnökkel és a gazdasági 

elnökhelyettessel; 

b) az EHÖK EK tagok munkájána k összehangolása és ellenőrzése a gazdasági 

elnökhelyettessel az EHÖK elnök iránymutatásának megfelelően; 

c) a rektorhelyettessel együttesen gondozott egyetemi projektek és 

rendezvények szervezési és koordinálási feladatainak ellátása; 

d) az EHÖK elnök utasításai alapján a határidők betartatása és a kapcsolattartás 

biztosítása; 

e) az EHÖK szervezetfejlesztési tevékenységének szervezése; 

f) az EHÖK tevékenységével összefüggően kapcsolattartás az egyetem 

szervezeti egységeivel; 

g) az intézményi hallgatói munkaközvetítés ellátása, kapcsolattartás az érintett 

szervezeti egységekkel; 

h) az EHÖK bel- és külföldi utazásszervezésének ellátása; 

i) az Egyetemi Lelkészséggel való kapcsolattartás és együttműködés; 

j) a kari részönkormányzati választásokkal kapcsolatos adminisztrác iós 

tevékenységek koordinációja; 

k) az EHÖK EK szervezésében megvalósuló rendezvények koordinációja; 

l) a kiemelt hallgatói rendezvények szervezésében és lebonyolításában történő 

részvétel; 

m) a kiemelt hallgatói rendezvények esetében kapcsolattartás 

és együttműködés a külső szolgáltatókkal; 



 

 

n) a szponzorációs jellegű együttműködések szervezése; 

o) az  EHÖK tevékenységével  összefüggő  adatvédelmi ügyek 

szervezése, kapcsolattartás az egyetem adatvédelmi tisztviselőivel; 

p) az EHÖK tevékenységével összefüggően ellenőrzi az

adatkezelésre vonatkozó, adatbiztonsági követelményeknek a megtartását; 

q) az EHÖK egyetemi  és egyéb  rendezvényeken történő  kitelepülésének 

szervezése és koordinálása, az egyetemi szervezeti egységekkel és külső 

szolgáltatókkal való kapcsolattartás; 

r) az EHÖK tevékenységének vizsgálata figyelemmel az EHÖK Alapszabály, 

valamint a vonatkozó jogszabályok és egyetemi

szabályzatok rendelkezéseiben foglaltak betartatása; 

s) a hallgatói jogorvoslathoz kapcsolódó érdekképviseleti

tevékenységek ellátása; 

t) a hallgatói felvételi jogorvoslathoz kapcsolódó érdekképviseleti tevékenységek 

ellátása; 

u) az EHÖK EK logisztikai naptárban foglaltak betartatása, ellenőrzése 

Az elmúlt évhez képest számos szervezeti és strukturális megújuláson mentünk keresztül, 

ami pozitív hatással volt az EHÖK Elnöki Kabinet munkájára, ezen keresztül pedig mind a 

kari részönkormányzatok munkájához és az egyetemi hallgatói élethez pozitívan járult 

hozzá. A továbbiakban részletezni fogom, hogy az elmúlt évben mik voltak azok a 

legfontosabb projektjeim és tevékenységeim, amivel hozzájárultam az EHÖK Elnöki 

Kabinet működéshez. 

Az év elején a legfontosabb feladatomnak tekintettem, hogy minden tudásom és 

tapasztalatom átszálljon Molnár Anna, akkor gazdasági elnökhelyettes számára, hogy az 

évközi kollégiumi felvételi eljárás és a második féléves rendszeres szociális ösztöndíj 

bírálása gördülékeny és hatékony legyen. Különösképpen úgy, hogy egy teljesen új 

struktúrában kellett az EHÖK-nek végeznie a feladatait innentől fogva, hiszen megalakult 

az EHÖK Diákjóléti Bizottság. Előre szaladva az időben ugyan, de úgy gondolom, hogy létre 

tudtunk hozni egy olyan működőképes modellt, ami alapján a Bizottságnak szilárd 

alapköveit helyeztük el, mely folytán azóta is jól működik és a két gazdasági elnökhelyettes 

munkájának köszönhetően orvoslásra kerültek a korábbi problémák. Így tehát az év elején 



 

 

az átadás-átvételi folyamatok játszottak nagy szerepet, ugyanakkor az új tisztségemből 

fakadóan megjelentek a feladataim között új jellegű feladatok is. 

Krózser Martintól vettem át a hallgatói jogorvoslathoz kapcsolódó érdekképviseleti 

tevékenységet, így januártól számomra elkezdődött a munka a Hallgatói Jogorvoslati 

Bizottság keretén belül. Az elmúlt egy évben számos hallgatói ügyet tárgyaltunk, hiszen 

az egyetemen benyújtott összes jogorvoslati kérelemről a Bizottságnak kellett dönteni, így 

nem is volt olyan hónap, amikor ne lett volna legalább egy ülése a Bizottságnak. A 

Bizottság egész éves munkáját messzemenőkig értékesnek és sikeresnek gondolom, 

hiszen meggyőződésem, hogy minden esetben a megfelelő döntés született. 

Januárban már a gyűrűavató előkészületeit is elkezdtük, melyek közé a rendezvény 

koncepciójának kitalálása, ütemezése kapcsolódott, valamint magukkal a gyűrűkkel 

kapcsolatos logisztikai feladatok ellátása. Fontos feladat volt továbbá a Hallgatói 

Önkormányzatok Országos Konferenciájának tavaszi Közgyűléséhez kapcsolódó pályázati 

anyag előzetes koncepciójának kidolgozása is. 

Az év elején számos egyetemi szervezti egységgel egyeztettünk, hogy lefektessük az új 

Kabinet és a szervezeti egységek közötti munka alapjait, valamint az aktuális és 

hosszútávú kérdések megtárgyalása is fontos szerepet kapott. 

Fontosnak tartom megemlíteni az Adatvédelmi Irodával továbbra is fenntartott jó 

kapcsolatot, melynek köszönhetően pozitívan értékelhetem az EHÖK és az Adatvédelmi 

Iroda munkakapcsolatát, hiszen rengeteg rendezvény, rendezvényekhez kapcsolódó 

szerződés és pályázat kapcsán volt szükséges a két szervezet között együttműködni, vagy 

éppen az adatvagyonleltár elkészítése kapcsán. 

Február folyamán hangsúlyos szerepet kaptak a különböző rendezvényekkel kapcsolatos 

szervezési folyamatok. Az EHÖK rendezvényei közül kiemelendő a Baján a VTK-val tartott 

közös szervezetfejlesztő program, ami lehetőséget teremtett arra, hogy mind szakmailag 

mind személyesen közelebb kerülhessen egymáshoz a két szervezet. Kiemelt feladat volt 

a Gyűrűavató további szervezése, ugyanakkor a kari részönkormányzatok egyes zenés-

táncos rendezvények szerződéseinek egyeztetése és előkészítése. Mindeközben a 

Gólyatábor kezdetleges előkészületei is megkezdődtek. Részt vettünk továbbá a HÖOK 



 

 

Közgyűlésen is, amelyet az Óbudai Egyetemen tartottak. A HÖOK-hoz kapcsolódik még, 

hogy februárban ismételten elküldésre került számukra ugyanaz az NKE-s ösztöndíjakról 

szóló ismertető, amely a Szociális Akadémia keretein belül feladatunk volt 2023 

júniusában. Erre a dokumentumra ráadásul idén ősszel is szükségük volt, amelyben a 

HÖOK újítása mindössze annyi volt, hogy nem táblázatban kérték az információkat, hanem 

egy kérdőíven. A HÖOK-kal 2021 elején kerültem kapcsolatba, amikor még a rendszeres 

szociális ösztöndíj bírálásával kapcsolatos országos egyeztetések folytak és szomorúan 

látom, hogy míg korábban a HÖOK fel tudott mutatni a szociális területen eredményeket, 

addig mostanra a legnagyobb újítás, hogy egy adatbekérő dokumentum más formában 

jött létre. Míg korábban létrejött egy országos szintű ajánlás a rendszeres szociális 

ösztöndíj bírálásához, valamint megalapították a Forinyák Géza ösztöndíjat, addig az 

elmúlt másfél évben a területen nem történt nemhogy érdemi előrelépés, de semmilyen 

előrelépés sem. Azt pedig kifejezetten sérelmezem, hogy három, azonos tartalmú 

adatbekérő szükséges ahhoz, hogy másfél év alatt előállítható lehessen a végtermék az 

adatokból. 

A Jövő NKE-je vezető munkacsoportjában is tevékenykedtem, ahol a vezetői értekezleten 

áttekintettük a projekt legfontosabb célkitűzéseit, valamint javaslatainkkal hozzájárultunk 

a vezetői kérdőív kidolgozásához. 

Március hónapban megszerveztük és megtartottuk hagyományteremtő jelleggel az első 

Lakodalmas Partyt, amely széleskörű sikert aratott a hallgatók körében. A Gyűrűavató 

előkészületeit tovább folytattuk, a Gólyatáborhoz kapcsolódó teendőkkel egyetemben.  

A hónap folyamán meg kellett “küzdenünk” egy belső ellenőrzéssel, amely az EHÖK 

gazdálkodását érintette, amelyet sikeresen teljesítettünk, valamint a vizsgálat eredménye 

is pozitív képet mutatott. 

Április folyamán egy sikeres Gyűrűavató rendezvény bonyolítottunk le, mellyel a végzős 

hallgatókat méltóképp tudtuk köszönteni. Ezzel párhuzamosan gőzerővel készültunk a 

HÖOK Közgyűlés pályázására, valamint a pozitív elbírálást követően a program 

előkészítésére és lebonyolítására.  



 

 

Elkezdődtek az egyeztetések is az EFOTT-tal a fesztiválon való kitelepülésről is, mely során 

sikerült mindenben megegyeznünk, ugyanakkor végül az idei évben csak a POP kitelepülés 

valósult meg később, ahol a frissen felvett hallgatók már rögtön a ponthúzás után 

megismerkedhettek velünk. 

A szokásokhoz híven tavasszal megtartottuk a szervezetfejlesztő programot is, amelyről a 

jelenlevők értékes rendezvényszervezési tapasztalatokkal távozhattak. 

Májusban a hallgató követelményrendszer módosítása és aktualizálása volt napirenden, 

hiszen sikeresen tudtuk beépíteni a javaslatainkat a Tanulmányi és Vizsgaszabályzatba, 

valamint a Hallgatói Térítési és Juttatási Szabályzatba is.  

Sikeresen megszerveztük és lebonyolítottuk a 2 napos HÖOK Közgyűlést, amely 

véleményem szerint méltó helyen tarthatta meg 35. évfordulója alkalmából a 

Díszközgyűlést, amelyet korábban még sosem szervezett meg az NKE. A rendezvényről 

érkező visszajelzések alapján elmondható, hogy sikeresen megismertettük az ország 

hallgatói érdekképviseletében tevékenykedők számára is egyetemünket, ezáltal is 

elősegítve az NKE ismeretségének növelését.  

A Gólyatábor tekintetében a levezetési terv véglegesítése volt a legfontosabb feladat, 

melyet követően lehetett a szolgáltatókkal egyeztetni, valamint a protokoll napot 

előkészíteni. 

Júniusban a két prioritás közül az egyik továbbra is a Gólyatábor szervezése volt, melynél 

a fő hangsúly a különböző megjelenésen volt, mint a kisokosok, a Forum Publicum 

aktualizálása, vagy éppen a behívó videó forgatása, valamint a különböző közbeszerzési 

eljárások előkészítésén és lefolytatásán volt. A másik prioritás az év végi ösztöndíjak 

bírálása volt. Az Alapszabály módosítással egyes rendelkezéseket racionalizáltuk, melynek 

köszönhetően hatékonyabbá váltak a módosított folyamatok a gyakorlatban. 

Júliusban véglegesítettünk minden Gólyatáborhoz kapcsolódó feladatot, mely során 

sikeresen előkészültünk a rendezvény mindennemű lebonyolítására. Mindemellett szakmai 

felkészítőt is tartottunk a szervezők számára, melyet követően kari bontásban a kari 

szervezők is elő tudtak készülni a rendezvényre.  



 

 

Az ÁNTK kari részönkormányzata Szemeszternyitó rendezvényének szerződéseit is 

előkészítettük, valamint véleményeztük az őszi választáshoz kapcsolódó ütemezést. 

Mindezek mellett egy külön szakmai felkészítő során bemutattam a kari szervezőknek a 

rendszeres szociális ösztöndíj eljárást és a kollégiumi felvételi eljárás szociális ügyeit érintő 

részét. 

Augusztusban lebonyolítottuk közel 500 frissen felvett hallgatótársunk részvételével a 

Gólyatábor. Szintén sikeres programot zárhattunk, ugyanakkor meglátásaim szerint az 

elkövetkező években alkalmazkodni kell a gólyák megváltozott igényeihez a tábor 

koncepciójának, valamint a programoknak is. Nagy eredménynek tartom a sportprogram 

reformját, amivel sokkal hallgató barátabb programot sikerült létrehoznunk. A programmal 

párhuzamosan folyó központi sorverseny tekintetében úgy gondolom, hogy a jövő évben 

már sokkal gördülékenyebben és olajozottabban fog menni a lebonyolítás, mivel hiszek 

abban, hogy a Kabinet következő rendezvényszervező referense képes lesz arra, hogy 

feladatait nemhogy precízen és pontosan lássa el, hanem alapvetően el is lássa. Így már 

előre kidolgozott és alaposan felépített programelemen vehetnek majd részt a gólyák. 

Összességében ez a változás alapvetően nagy könnyebbség lesz a jövő évi Kabinet 

munkájának szempontjából, hogy ismét egy olyan személyhez kerül a porfólió, aki a 

feladatait a határidőket betartva elvégzi a saját portfóliójához kapcsolódóan, így továbbra 

is mindenki a saját portfóliójának megfelelő feladatokat fogja tudni elvégezni. 

Augusztusban további feladat volt még a Gólyatáborral kapcsolatos utómunkák elvégzése, 

valamint a Ludovika Őszi Akadémia kezdetleges koncepciójának kidolgozása. Megkezdtük 

az Alapszabály teljeskörű felülvizsgálatát is, valamint egyeztettünk a kari 

részönkormányzatokkal az őszi választások rendjéről. 

Szeptemberben számomra a legfontosabb feladat a kari részönkormányzatok 

választásainak menedzselése volt, ugyanis ettől az évtől kezdődően az EHÖK elnöke vált 

a választások felügyelőjévé a kari választási bizottságok mellett. Ennek értelmében mi 

tartottunk a kapcsolatot a VB-kkel, a választáson induló személyekkel, valamint a 

lebonyolítást végző Oktatási és Tanulmányi Irodával. Az új rendszer úgy gondolom sikeres 

volt, hiszen nem történt semmilyen olyan incidens, ami befolyásolt volta a választások 

érvényességét, valamint azáltal, hogy központi kézbe került, sokkal átláthatóbbá vált a 



 

 

hallgatók számára is a választás menete és az HÖK szempontjából is egy tisztább és 

védhető felállást hozott. 

A Gólyatábor szervezőinek tartott szétrázót követően a Gólyabál szervezése felé került a 

hangsúly. Időközben az árvízvédelmi helyzet megkövetelte, hogy hallgatókat toborozzunk 

önkéntesnek, melynek keretében mi is részt vettünk az árvízi védekezésben Pilismaróton. 

Elvégeztük továbbá a szervezetet érintő kockázatelemzést is, valamint elkezdtük a 

kollégiumi felvételi eljárás pontrendszerének korrigálását és racionalizálását. Mindezek 

mellett a hallgatói parkolási pályázat is kiírásra került, melyet követően a beérkezett 

pályázatok elbírálásra kerültek. 

Október folyamán lebonyolítottuk az RTK kari részönkormányzati választást is, amelyre a 

jelentkezés párhuzamosan futott az elnökségi elvonulással. Az elnökségi elvonulás a 

szervezet jövője szempontjából messzemenőkig hasznos volt, hiszen sikerült olyan átfogó, 

stratégiai célokban megállapodni, amely elősegíti a hallgatói önkormányzatok működését. 

Ennek keretében az Alapszabály teljeskörű felülvizsgálatát és módosítását végrehajtottuk.  

A Gólyabál vonatkozásában is folyattuk az szervezést és az előkészületet, amely során 

sikeresen hoztuk összhangba a fellépői igényeket, valamint az egyetemi infrastruktúrát. A 

Nyílt-nap szervezése is elkezdődött, melynek keretében előkészültünk mi is a 

rendezvényre. 

Novemberben lebonyolítottuk a Gólyabált, valamint az EHÖK Szervezetfejlesztőt. A 

Szerveztfejlesztő során a kari részönkormányzatok egymással és velünk is 

megismerkedhettek, valamint képet kaptak az egyes szakterületeket működéséről. A 

hétvége során a megismerkedésen fontos hangsúly volt, ugyanis a fluktuáció okozta 

cserélődés miatt rengetek új képviselővel rendelkezik az érdekképviseleti állomány. 

A hónapban az Őszi Akadémiára is sor került, melyen mindegyik nap részt vettük és 

segítettünk a lebonyolításban. Kijelenthető, hogy ez a rendezvény is hagyományteremtő 

jelleggel került megrendezésre, mely során értékes tapasztalatok szereztek a versenyzők. 

További érdekképviseleti feladat volt a jövőbeli NITK-es hallgatók ösztöndíjainak 

feltérképezése és helyzetüknek értékelése, valamint a jövő évi rendezvénynaptár 



 

 

elkészítése. Az év végi iratkezelés alkalmával pedig sikerült a 2021-ben keletkezett iratokat 

rendszereznünk.  

A fenti beszámolókban igyekeztem kifejteni minden hónapban azokat a legfontosabb 

tevékenységeket, amiket elláttam. Tekintettel arra, hogy végzős évemben járok, optimális 

esetben ez az utolsó beszámolóm, amit a hallgatói önkormányzat kötelékében írtam. Éppen 

ezért szeretném röviden kifejteni az elmúlt több mint 4 év alatt megszerzett 

tapasztalataimat észrevételek formájában. 

2020 októberében kerültem a hallgatói önkormányzat berkeibe, azóta öt különféle 

tisztséget viseltem, azon kevesek közé tartozom, akik beleláthattak mind a kari 

részönkormányzati működésbe, mind az EHÖK működésébe. Mindig is úgy tartottam, hogy 

mi vagyunk a hallgatókért és nem a hallgatók vannak értünk. Ugyanakkor legnagyobb 

sajnálatomra azt tapasztalom, hogy ez nagyon sok esetben megfordult. A HÖK helyenként 

elveszti azt a tulajdonságát, ami korábban a teljes szervezet mozgatórugója volt, 

mégpedig pontosan ez az a tulajdonsága, hogy a hallgatókért tevékenykedünk. Sokféle 

HÖK-ös típust lehet megkülönböztetni, de ha nagyon le akarjuk egyszerűsíteni, akkor 

vannak olyanok, akik önérdekből tevékenykednek és vannak olyanok, akik a közösség 

érdekében tevékenykednek. Akár tetszik vagy akár nem, de azokat a képviselőket, akik 

önös érdekeket képviselnek, azokat előbb-utóbb a rendszer kiveti magából, köszönhetően 

a hallgatóknak is, akik pontosan meg tudják állapítani, hogy kik azok, akik valós 

érdekképviseleti tevékenységet látnak el. HÖK-ösnek lenni egyben hálás és hálatlan 

feladat. Ugyanakkor a mi kezünkben a legnagyobb esély arra, hogy nemcsak a hallgatói 

életet alakítsuk, de közvetlenül felelősek vagyunk hallgatói sorsok alakulásában is. Az 

elmúlt időszakban bekövetkezett attitűd változások viszont mélységesen elszomorítanak. 

Korábban elképzelhetetlen voltak olyan események, amik ma már mindennaposak, és 

ahelyett, hogy egy összetartó közösségről beszélnénk, ahelyett sok esetben széthúzás van 

olyan ügyek miatt, amik érdektelenek és nem befolyásolják lényegében a működést. A 

korábbi hasonlatból kiindulva fontosnak tartom felhívni arra is a figyelmet, hogy ugyanilyen 

alapon nem a HÖK van értünk, hanem mi vagyunk a HÖK-ért. Ebből fakadóan tisztelnünk 

kell azt az intézményrendszert, aminek a tagjai vagyunk, és a szervezet érdekeit kell 

figyelembe vennünk, éppen ezért a jelenlegi Küldöttgyűlés működését részben 



 

 

alkalmatlannak tartom arra, amire a 2023-as Alapszabály bevezetése után felhatalmazást 

kapott. Remélem a jövőben megfordulhat ez a tendencia, és újra olyan személyek kerülnek 

majd döntési pozícióba, akik a hallgatók érdekeit tekintik majd az elsőnek. Négy évvel 

ezelőtt kifejezzen fontos érték volt az alázat és a tisztelet, amivel a képviselők 

rendelkeztek, ugyanakkor a közelmúltban szemmel láthatólag többen sajnálatos módon 

ezeket az értékeket sárba tiporják. Különösen felháborítónak tartom azt, akinek a szeme 

előtt csak és kizárólag egy adott tisztség és a benne rejlő “státusz szimbólum” lebeg a 

szeme előtt, hiszen nagyon sok esetben hallgatói sorsok múlnak rajtunk, és nem 

engedhetjük meg magunknak, hogy ne vegyük komolyan a feladatainkat. Ugyanakkor azt 

is fontosnak tartom rögzíteni, hogy a hallgatók irányába való felelősségvállalásunk mellett 

felelősek vagyunk a szervezet jövőjéért és munkakultúrájáért. Fontos lenne, hogy azok, 

akiknek bármiféle szavazati jog a kezükben van, legyen ő választmányi képviselő vagy 

Küldöttgyűlés delegált, tisztában legyen azzal, hogy a pillanatnyi hasznot, önérdeket és 

személyes indulatokat feláldozni az együttműködés oltárán nem célszerű, hiszen ezáltal 

szervezeten belül és szervezetek között teheti tönkre a hosszú évek alatt kialakult és 

felépített kapcsolatot. 

Őszintén bízom benne, hogy az elkövetkező időben minden képviselő átgondolja azt, hogy 

mik is a munkájának mozgatórugói és a folytatásban megfelelő konzekvenciákat tud 

levonni, ráadásul a demokratikus rendszernek és működésnek az egyik legnagyobb előnye, 

hogy egyáltalán nem szorul rá a szervezet arra, hogy szakmailatlan, motiválatlan tagokból 

álljon, hiszen szinte mindenki pótolható. Az elmúlt négy év bebizonyította számomra, hogy 

szakmailag bárki képes lehet fejlődni, ugyanakkor az emberi tulajdonság és viselkedés 

nem változik olyan gyorsan és sikeresen, mint az előző tulajdonság. Így én azt gondolom, 

hogy még mindig jobb egy kevésbé tapasztalt személy egy adott tisztségre, akinek őszinte, 

jó szándékai vannak és egészségesen viszonyul a munkához, mint az, aki talán 

tapasztaltabb, de cserébe a korábban részletezett pozitív tulajdonságokkal nem 

rendelkezik. Remélem a fenti sorok szolgálhatnak iránymutatóként a jövő képviselői 

számára. 

Beszámolómban a legfontosabb sarokpontokat említettem meg a múlt évi működésemmel 

összefüggésben, ugyanakkor a részletesebb szóbeli ismertetésre ahogy korábban is, úgy 



 

 

a továbbiakban is állok rendelkezésére a képviselőknek, még akkor is, hogyha a 

közelmúltban a szemtől-szemben történő kommunikációt nem részesítik előnyben. 

Összességében ugyanakkor úgy gondolom, hogy bár az elmúlt év számos szervezeti és 

személyzeti kihívást tartott a számunkra, ettől függetlenül sikeresen oldottunk meg 

minden problémát és egy sikeres évet hagyhatunk magunk mögött. 
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